
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 25. februar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 118
Hvilke overvejelser gør ministeren sig i forhold til, at der på den ene side er et stort
politisk ønske om et Danmark i balance med flere uddannelser uden for de store studie-
byer, og på den anden side er en virkelighed, som bl.a. består i en tendens med at flere
unge søger mod de større studiebyer, mindre ungdomsårgange og at særligt professions-
uddannelserne er bekymret for deres fremtidige optag, hvis vi ikke får flere unge såvel
som voksne til at læse til f.eks. pædagog og lærer? Vil ministeren i forlængelse heraf
oplyse, om ministeren er enig i, at det i forhold til at få flere uddannelser uden for de store
byer ikke kun handler om at placere nye udbud uden for de store studiebyer, men også at
fokusere på rekrutteringsudfordringen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Astrid Carøe (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Astrid.Caroe@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Kasper Sand Kjær
formand
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